
Referat for møde i Samarbejdsform den 25. oktober 2023 kl. 19.00  

Dagsorden 

1. Valg af dirigent 

2. Godkendelse af referat fra mødet d. 16. august 2023 

3. Siden sidst - Orientering fra de forskellige grupper 

-     Seniorgruppen 

-     Flaggruppen  

-     Cykelgruppen.  

-     Børnegruppen.  

-     Folkekøkken 

-     Holtugkoret 

-     Sommerfesten 

-     Udlånsgruppen 

4. Siden sidst – Orientering fra foreningerne: 

- Borgerforeningen.  

- Forsamlingshuset.  

- Lodsejerne 

- Strandforeningen.  

- Menighedsrådet 

- Havnen 

- Vandværket 

5. Indkomne forslag 

-     Nedbringelse af gebyrer til bank m.v. (Strandforeningen) 

-     Endnu tættere samarbejde mellem relevante foreninger (Strandforeningen) 

-     Udviklingsplan Holtug – hvordan (Borgerforeningen) 

6. Økonomi 

-     Forståelse af økonomi (Strandforeningen) 

7. Næste mødeindkalder 

8. Evt. 

Referat: 

Tilstede: Hans, Frank, Villy, Lars og Helle 

Afbud: Jens (Flaggruppen) 

Ingen repræsentant: Lodsejerne, Menighedsrådet 

Ad. 1 – Frank påtog sig hvervet som dirigent og referent 

Ad. 2 – Referatet fra 16. august 2023 blev gennemgået for status på de enkelte punkter og derefter 

godkendt. Eventuel status fremgår under de tilsvarende punkter i referatet. 

Det blev aftalt at referatet betragtes som godkendt, når der ikke er indkommet rettelser eller 

kommentarer inden for en uge efter udsendelse. 

Ad. 3 – Siden sidst 

Seniorgruppen - Villy redegjorde for hvordan drænvand løber til og fra Grønningen – og undersøger 

muligheden for at kunne regulere, således at der er en mere konstant vandstand i ”Sumpen”. 

Naboer, f.eks. Marianne, kontaktes i denne forbindelse 

Den nye bro er på plads. 

Der arbejdes på lidt renovering af Vandhuset – bl.a. cement kant og lys indenfor. 



Flaggruppen – Jens havde sent en mail om at der var indgået en aftale med Kirken om at hjælpe dem 

med flagning ved behov. 

Cykelgruppen – Der har været en fin tur til den store by – hvor der så blev cyklet flittigt – der vil blive 

foretaget en evaluering af turen på et senere tidspunkt. 

Børnegruppen – Hans og Borgerforeningen vil arbejde for at der bliver etableret en aktiv og synlig 

Børnegruppe. Hans vil kontakte muligt emne til at drive denne vigtige del. 

Folkekøkkenet – Kører fint – normalt stor tilslutning – ca. 40 personer hver gang. Der er også 

tilfredshed med sammensætning af maden og at der er mere grønt. 

Holtugkoret – Der var lidt usikkerhed om det kører og i hvilket regi? LOF blev nævnt… 

Sommerfesten – Det påtænkes at evaluere på et tidspunkt med henblik på en skabe en endnu større 

tilslutning og succes. 

Udlånsgruppen – Holtug udlån og genbrug er kommet i gang. Vi har fået en drænspade, en stige og 

et pælebor som nu indgår i lånepuljen. Vi har haft udfordringer med at få det udlånte tilbage. 

Udlånsgruppen vil foretage de nødvendige justeringer for at sikre at vi får vores effekter tilbage. 

 

Ad. 4 – Orientering fra foreningerne 

Borgerforeningen – Alt kører fint! 

Forsamlingshuset – Stadig dårlig økonomi – mest pga. manglende udlejning. 

Der er ikke den store fremdrift i de fine renoveringsplaner – mangler måske lidt hjælp til 

fondsansøgninger? 

Det blev aftalt at Forsamlingshuset indkalder til en præsentation af Renoveringsprojektet. 

Lodsejerne – Intet nyt. Forsamlingshuset har valgt at sige pænt nej tak til at overtage Flagstangen. 

Helle sikrer at Søren Arne får besked. 

Strandforeningen – Foreningen har generelt en fornuftig økonomi og en rimelig lokal tilslutning. 

Formanden ønsker at trække sig, og det ser ud til at det er svært at rekruttere nye aktive borgere til 

foreningen. 

Det affødte en mere generel samtale om rekruttering at frivillige – se senere under indkomne 

forslag. 

Stormen kommer desværre til at koste foreningen en del – da broen ikke var taget ned. 

Menighedsrådet – Intet nyt. Vibeke havde lovet at melde til Hans hvem der eventuelt ville 

repræsentere Menighedsrådet i Samarbejdsforum. 

Det vil være fint at Menighedsrådet deltager ved en repræsentant. 

Havnen – Lars uddybede det vi alle havde læst om skaderne på havne - det er ubegribeligt 

omfattende.  

Stormen har slået havnen tilbage til før start. Havnen vil være lukket for sejlende gæster hele den 

kommende sæson, hvilket igen vil betyde manglende indtægter. 

Der er heldigvis mange frivillige, der er villige til at gi’ den en skalle for at få havnen på fode igen. I 

første omgang bruges der midler på at rydde op og sikre mod yderligere forfald. 

Vandværket – Intet nyt. 

Spørgsmål fra referenten: Er der stadig et vandværk der skal være medlem af Samarbejdsforum? 



 

Ad. 5 – Indkomne forslag 

Nedbringelse af gebyrer til bank m.v. – Idéen er, at ved at foreningerne i samarbejdsforum har 

samme bank og én fælles konto med en række forenings-underkonti, vil der samlet kunne spares 

mange tusinde kroner på gebyrer m.v.  

Den fælles konto skulle bygges op således at de enkelte foreningskonti kun kan tilgås at de 

respektive foreningers kasserere. 

Der blev udtrykt forståelse for forslaget og aftalt at Frank kontakter foreningens advokat – Ole Borch 

- for at få styr på de juridiske og sikkerhedsmæssige, samt eventuelt praktiske aspekter ved at 

gennemføre et sådan forslag. 

Endnu tættere samarbejde mellem relevante foreninger – Der var en fordomsfri samtale om 

muligheder for at sammenlægge nogle foreninger. Der var enighed om at der ikke var nogle 

umiddelbare grunde til dette og at Samarbejdsforum tjener formålet om samarbejde helt fint. 

Der blev under dette punkt talt en del om hvad foreningerne hver især kan gøre aktivt for at 

tiltrække nye medlemmer til de respektive bestyrelser. 

Udviklingsplan Holtug – Det vil på et tidspunkt fremover blive et krav om  at landsbyerne udarbejder 

en udviklingsplan. Det vil i givet fald være Borgerforeningen der kommer til at drive denne proces. 

Arbejdet vil tidligst gå i gang om et års tid. Der blev talt om at det måske vil være en god ide at starte 

blidt op med at indkalde til informations møde og blive enige om at fastlægge en proces for 

arbejdet. 

Ad. 6 – Økonomi 

Økonomien i Samarbejdsforum vedrører mest seniorgruppens arbejde og måske fremover også en 

del af udlånsgruppen. Villy redegjorde for hvordan denne økonomi styres. Indtægterne kommer via 

bidrag fra Strandforeningen og Forsamlingshuset, og et eventuelt underskud dækkes af 

Borgerforeningen. 

Ad. 7 – Næste mødeindkalder 

Næste mødeindkalder er Borgerforeningen – det er aftalt at mødet afholdes den 6. februar 2024 – 

kl. 16:30 i Forsamlingshuset. 

Ad. 8 – Eventuelt 

Husk input til Holtug Nyhedsbrev inden 1. november 2023. der udkommer ikke noget nyhedsbrev i 

december. 


